
J e g y z ő k ö n y v

Készült: A Polgármesteri Hivatal Tanácskozótermében Balmazújváros Város Önkormányzat 
Szociális, Ifjúságvédelmi és Lakásügyi Bizottságának 2008. november 24-i nyílt üléséről.

Jelen vannak: Bizottság részéről: mellékelt jelenléti ív szerint.
Polgármesteri Hivatal részéről: Csiha Gábor osztályvezető
                                                                             

                        
Iszák László bizottsági elnök köszönti az ülésen megjelenteket, majd megállapítja, hogy a 

Bizottság 4 fővel határozatképes.

Iszák  László  bizottsági  elnök: A  napirendekkel  kapcsolatban  lenne  egy  módosító 
javaslatom,  érkezett  még egy előterjesztés,  ami sürgősséggel  érkezett,  zárt  ülés  keretében: 
Szociális  jelleggel  bérbe  adott  önkormányzati  bérlakás  bérletének  meghosszabbítása 
tárgyában, amit felvennénk.
A napirendekkel  kapcsolatban kérdés,  észrevétel  van-e? Amennyiben nincs, ki  ért  egyet  a 
módosított napirendek tárgyalásával?

Balmazújváros Város Önkormányzat Szociális, Ifjúságvédelmi és Lakásügyi Bizottsága 4 igen 
szavazattal elfogadta a  módosított napirendi pontok tárgyalását.

1. napirend: Tájékoztató a Polgármesteri Hivatal munkájáról, a megjelent fontosabb 
jogszabályokról.

Csiha  Gábor  osztályvezető:  Az  idősek  karácsonyára  az  előkészületeket  megkezdtük, 
december 10-én fog kezdődni és 19-én fog véget érni. Ugyanúgy, ahogy az előző években a 
képviselőknek átadunk majd egy listát, hogy tudják, mikor, kinek, melyik körzetben, illetve 
hol lesz a rendezvény. 
A  törvénymódosítás  kapcsán  a  szociális  törvény  valóban  gyökeresen  meg  fog  változni, 
valószínű,  hogy  2009.  január  1-től.  Az  elmúlt  időben  nagyon  sok  értekezleten  és 
rendezvényen részt vettünk, eléggé képlékeny még ez a dolog, viszont félő és azért szóltam én 
erről külön, - igaz, hogy nagy horderejű, a szociális segélyezettek körét érinti  gyökeresen, 
megváltozna  teljesen  a  szociális  ellátásnak  a  rendje,  illetve  a  szabályai  is  -,mert  a 
költségvetésbe nekünk terveznünk kell minden évben előre és minden eddigitől képlékenyebb 
lesz ez a dolog, ugyanis várhatóan a Parlament valamikor december közepén-vége felé fogja 
elfogadni  a  törvényt  magát  és  a  végrehajtási  rendeletet  még  meg  kell,  hogy  alkossák 
december  hónapban, hogy 2009. január  01-től,  illetve 04-én van az első munkanap,  hogy 
tudjuk alkalmazni. Ha majd összeáll ez a kép, akkor én részletesen is el fogom mondani, hogy 
mi az, ami változik.
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Iszák  László  bizottsági  elnök:  Kérdés,  hozzászólás  van-e,  amennyiben  nincs,  akkor 
szavazásra bocsátom a tájékoztatót a Polgármesteri Hivatal munkájáról, a megjelent fontosabb 
jogszabályokról, aki ezzel egyetért, kérem szavazzon.

Balmazújváros Város Önkormányzatának Szociális, Ifjúságvédelmi és Lakásügyi Bizottsága 4 
igen szavazattal meghozta az alábbi határozatot:

39/2008. (XI. 24.) SZILB határozat

Tájékoztató a Polgármesteri Hivatal munkájáról, a megjelent fontosabb 
jogszabályokról.

Balmazújváros Város Önkormányzatának Szociális, Ifjúságvédelmi és Lakásügyi Bizottsága a 
Polgármesteri Hivatal munkájáról, a megjelent fontosabb jogszabályokról szóló tájékoztatót 
elfogadásra javasolja a Képviselő-testületnek.

Leiter Katalin osztályvezető az ülésre bejött!

2.  napirend:  Beszámoló  az  Önkormányzat  költségvetése  2008.  évi  I-III.  negyedéves 
teljesítéséről.

Fülöpné Mezei Anikó bizottsági tag az ülésre megérkezett!

Leiter  Katalin  osztályvezető:  Az I-III.  negyedév  teljesítéséről  szóló  beszámoló  a  2008. 
szeptember  30-ig  pénzforgalmilag  teljesített  költségvetési  kiadásokat  és  bevételeket 
tartalmazza. Elég részletesen leírtuk a bevételi és kiadási kiemelt előirányzatokról is, hogy 
hogyan  alakultak.  Az  előterjesztés  másik  oszlopában  a  várható  teljesítésről  szerepelnek 
adatok.  Próbáltuk számbavenni  az elkövetkezendő időben várható kiadásokat.  Úgy néz ki, 
hogy a felhalmozási oldalon most már nem lesz hiány, mivel a kötvény kibocsátás megtörtént 
és a 1,5 milliárdos kötvény fedezetet nyújt a felhalmozási kiadásokra ebben az évben, és a 
következő évben is. A működési oldalon viszont várható kb. 63 mFt-os hiány, ami alapvetően 
abból adódik, hogy a Képviselő-testület az év során több ízben döntött arról, hogy a zárolt 
előirányzat  terhére  vállal  kötelezettségeket,  ami  mintegy  36  mFt  értékben  történt.  A 
kamatfizetési  kötelezettségünkre  sajnos  a  betervezett  20  mFt  nem  lesz  elég,  mivel  a 
folyószámlahitel  is szinte  mindig igénybevételre  kerül,  illetve már  a kötvény miatt  is  kell 
kamatfizetésre számolnunk. Az intézményeknél sem fog minden esetben a zárolt előirányzat 
realizálódni.  Ezekre  februárban  majd  részletesen  térnénk  ki,  hogy  a  zárolt  előirányzatok 
hogyan fognak tudni teljesülni. 

Iszák  László  bizottsági  elnök:  Kérdés,  hozzászólás  van-e,  amennyiben  nincs,  akkor 
szavazásra bocsátom a határozati javaslatot, aki ezzel egyetért, kérem szavazzon

Balmazújváros Város Önkormányzatának Szociális, Ifjúságvédelmi és Lakásügyi Bizottsága 5 
igen szavazattal meghozta az alábbi határozatot:
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40/2008. (XI. 24.) SZILB határozat

Az Önkormányzat költségvetése 2008. évi I-III. negyedéves teljesítéséről.

Balmazújváros Város Önkormányzatának Szociális, Ifjúságvédelmi és Lakásügyi Bizottsága 
az Önkormányzat költségvetése 2008. évi I-III. negyedéves teljesítéséről szóló előterjesztés 
határozati javaslatát elfogadásra javasolja a Képviselő-testületnek.

3. napirend: Előterjesztés az Önkormányzat 2008. évi költségvetési rendeletének 
módosításáról.

Iszák László bizottsági elnök: Az elmúlt hónapban 4 határozatot hozott a Képviselő-testület, 
ami miatt a költségvetési rendeletet módosítani kell. Kérdés, hozzászólás van-e, amennyiben 
nincs, akkor szavazásra bocsátom a rendelet-tervezetet, aki ezzel egyetért, kérem szavazzon.

Balmazújváros Város Önkormányzatának Szociális, Ifjúságvédelmi és Lakásügyi Bizottsága 5 
igen szavazattal meghozta az alábbi határozatot:

41/2008. (XI. 24.) SZILB határozat

Az Önkormányzat 2008. évi költségvetési rendeletének módosításáról.

Balmazújváros Város Önkormányzatának Szociális, Ifjúságvédelmi és Lakásügyi Bizottsága 
az  Önkormányzat  2008.  évi  költségvetési  rendeletének  módosításáról  szóló  előterjesztés 
rendelet-tervezetét elfogadásra javasolja a Képviselő-testületnek.

4. napirend:  Előterjesztés az Önkormányzat 2009. évi költségvetési koncepciójának 
jóváhagyásáról.

Leiter  Katalin  osztályvezető:  Először  is  két  javításra  szeretnék  utalni,  az  egyik,  hogy a 
határozati javaslatban szereplő 2008. év helyett 2009. év lenne, a másik dolog a hiteleknél 
meg van osztva a működési és felhalmozási célú hitel, és amikor készültek a számítások a 
felhalmozási  bevételből  kivontuk a 4. mellékletben szereplő felhalmozási  kiadásokat és az 
nem  tartalmazza  az  óvadékképzési  kötelezettséget,  ami  130  mFt.  Ha  ezt  is  figyelembe 
vesszük, akkor a működési hitelünk a koncepcióban 410.517.000 Ft helyett,  ami az 1. sz. 
mellékletben  szerepel,  279.997.000  Ft,  illetve  a  felhalmozási  hitel  a  231.883.000  Ft-tal 
szemben  362.403.000  Ft  lenne,  összességében  nem  módosulna  a  hitel  összege  csak  a 
működési  és  felhalmozási  arány  változna.  Néhány  gondolattal  szeretném  kiegészíteni  a 
koncepciót.  Másodszor  is  benyújtották  november  03-án  a  költségvetési  törvényjavaslatot, 
amelyhez módosító indítványok kerültek az Országgyűlés elé, ezek lényegesen csökkentik a 
normatív  támogatásokat.  Első körben,  amikor  megnéztük  a  költségvetési  törvényjavaslatot 
szép számú növekedés volt tapasztalható minden normatívánál, minden ágazatot érintően, ami 
sajnos  ezzel  a  beadott  módosító  indítvánnyal  ,  még  a  2008.  évi  szint  alá  is  süllyedt.  Az 
oktatási  ágazatban  majd  szeptember  01-től  érzékelteti  hatását.  A  szociális  ágazatban  is 
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csökkenő normatívák lesznek, illetve csökken a lakosságszám, csökken a gyereklétszám. A 
normatív állami támogatások vonatkozásában 36 mFt-os csökkenéssel számolhatunk, ezzel 
szemben  kötelezettségcsökkenésünk is  van,  hiszen  a  13.  havi  juttatások megszűnnek,  ami 
közel 100 mFt-os kiadási tételt jelent városi szinten. A szociális ágazatnál a szabályozási és 
finanszírozási rendszer is megváltozik. Várhatóan a mostani 90-10 %-os szociális ellátások 
helyett  lesz,  ami  20  %-os  és  lesz  ,  ami  10  %-os  önkormányzati  forrást  igényel,  illetve 
megváltozik a közcélú foglalkoztatás, nem lesz felső korlát, tehát ez a megszabott összeg, ami 
eddig  volt,  hogy  mennyiből  gazdálkodhatnak  az  Önkormányzatok,  hanem  a  tényleges 
felhasználás alapján egy 5 %-os önkormányzati  kiegészítéssel kell számolnunk. Az oktatási 
ágazatot illetően a csökkenés hatása inkább majd 2010-ben lesz nagyobb mértékű, hogy ha 
nem változik a beadott törvényjavaslat. Egyébként a bértábla, a pótlékalap, keresetkiegészítés, 
köztisztviselői  illetményalap  összege  előző  évi  szinten  van  betervezve,  itt  semmiféle 
növekedés  nem várható,  illetve  a  13.  havi  fizetés  miatt  mindenkinek csökkeni  fog a  havi 
keresete.  A  felhalmozási  kiadásoknál,  ha  megnézzük  a  4.  sz.  mellékletet  csak  nagyon 
minimális,  egyetlenegy tétel  szerepel  a kamatfizetési  kötelezettségeken túl,  de ez biztosan 
módosulni  fog,  mert  2008-ban  nem fog minden  felhalmozási  kiadásunk  teljesülni,  ami  a 
2008-as költségvetési rendeletben szerepel  és ezek majd átkerülnek a 2009. évi felhalmozási 
előirányzatok közzé. Ez a 279 mFt-os működési hiány ez végül is 44,5 mFt-tal kevesebb, mint 
a 2008. január 01-én elfogadott költségvetési rendeletben. Bízunk benne, hogy ÖNHIKI-re 
lehetőségünk lesz 2009-ben is. Még egy dolog van, amiről nincs információnk, ez a személyi 
jövedelemadó átengedett része és jövedelemkülönbség mérséklésre fordított része. 

Iszák  László  bizottsági  elnök:  Kérdés,  hozzászólás  van-e,  amennyiben  nincs,  akkor 
szavazásra bocsátom a határozati javaslatot, azzal, hogy a 2008. év helyett 2009. év szerepel, 
aki ezzel egyetért, kérem szavazzon.

Balmazújváros Város Önkormányzatának Szociális, Ifjúságvédelmi és Lakásügyi Bizottsága 5 
igen szavazattal meghozta az alábbi határozatot:

42/2008. (XI. 24.) SZILB határozat

Az Önkormányzat 2009. évi költségvetési koncepciójának jóváhagyásáról.

Balmazújváros Város Önkormányzatának Szociális, Ifjúságvédelmi és Lakásügyi Bizottsága 
az Önkormányzat 2009. évi költségvetési koncepciójának jóváhagyásáról szóló előterjesztés 
határozati  javaslatát  elfogadásra  javasolja  a  Képviselő-testületnek,  azzal,  hogy a  2008.  év 
helyett 2009. év szerepel. 

Mivel több kérdés, hozzászólás nem merült fel,
 így a bizottság elnöke megköszönte a részvételt a nyílt ülést bezárta.

Kmf.
                                                                                                                        
 Iszák László     Posta Erika
bizottsági elnök     jegyzőkönyvvezető
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